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In Reply, Please Refer to 
File Ha.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

July 1, 1968

JAMES EARL RAY

'. On June 27, 1588, Mr. AUBREY L. MORANTZ, Second 
Secretary and Consul, Canadian Embassy, Lisbon, Portugal, 
advised that an examination of the visitors book there dis­
closed that the subject had signed the visitors book on Hay 
13, 1968, as RAMON SHEYD. In addition to his signature, he 
listed the Hotel Portugal as his local address, Ottawa as his 
home address, and stated that he planned to stay in Lisbon 
seven days. The receptionist at the Canadian Embassy and other 
Embassy employees were unable to furnish any details regarding 
subjects visit to the Embassy on May 13, 1968.

It is noted that Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO of’ 
the Policia Internacional e de Dcfesa do Estado (Portuguese 
International and State Security Police - PIDE>, Lisbon, had 
previously advised on June 22, 1968, that inquiry at the South 
African Embassy in Lisbon had succeeded in locating an employee 
who had received a telephone call from the subject using the 
name RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his 
visit in Lisbon.

HcweVbr, a report received fron Sr. PASSO on June 
23, 1968, stated that the subject visited the South African 
Embassy and that an employee of the Embassy recognized his 
photograph. The report states that RAY did not furnish any 
name and*spoke English with an American accent. He asked 
■what the entrance requirements were if he wished to go to 
South Africa. He was informed that if he was an American 
citizen he would be required to obtain a visa and he answered 
that he was not American but was a Canadian national. He was 
advised of the requirements needed and stated that he wanted 
to go to South Africa to make inquiries and to endeavor to 
trace his brother who had left home a few years ago and had

This dociweot wiUinj neither 
rwu3iriwdAi.;i:ti< r«>r wzluiiw of
Uv PRi. !t i* .‘.be v«<n>*rty of 
the FLU «>;1 L i -wd .to y«ur agency, 
it sunt! >t» e^nf;'.i-. a^ in! to U 
HiMribotod «ibw« you, «ffl«y.
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JAKES EARL HAY
4 •«■«••****» *-»*w»*a»*>''»> «n^

not been heard of again. Ka siid that h^ eld not know wbera 
in Africa his brother was but had loot heard that he was in
th© Conjo, Ths subject also asked whether there was any 
organisation in South Africa which had connection? with , , 
sercenavies in Africa and which sight be able to assist bite 
in trati^ bio brother* He van informed that the recruiting , • 
office for aercttnaries which at one tine existed in Johannesburg,
South Africa, had been 
of any or^anisatica in 
help Mw/ Ths subject 
«ind gave no indication

closed and ths Embassy had no knowledge 
South Africa that sight be able to 
left the Esb&ssy without further questions 
a® to his future plans*

It is also noted that Sr. PASSO had previously advised 
that inquiry at the Rhodesian ilpfeatxe Mission in Lisbon 
for information regarding ar.y contact by SAY that® had, resulted 
negatively* t?Gwmp, he‘advised in his report received on 
June 25, KGS, that further inquiry at the Rhodesian SlplcrMic 
Mission revealed that SAY visited there between May 8 end'll*, 
126 S, the exact date not determined* Ha produced a valid 
Canadian passport in ths naae of SiJZYD and inquired if h© 
could b# assisted in contacting hiss birther who he claimed 
was curving as s aerconary in Angela, a Portuguese, peseeaslon 
in Southern Africa. Me specifically requested an address in 
Salisbury, Rhcdaoia, to which he could forward correspondence 
to his brother. Ko wan obviously seeking the address of ’an 
organisation is Salisbury which nay recruit sercenatiss. The 
answer to his xhqulry was negative and he posed a nuabar of 
questions regarding lanigraticn to Rhodesia.

Sr. PASSO advised in his report that ell hanks in 
Lisbon have been caavassad for any information regarding an 
ijcwuat, safe-deposit box or any banking transaction of JAKES 
MARL BAY und^’ -this bsw and his ■aliases with negative results.

The PIha conducted Inquiry at the Banco Totta Allasca 
of Lisbon regarding an Inquiry .received by a Chicago bank 
regarding «“^ ARTHUR "* GALT. An official of the Banco Totta 
Alfanos Inferred BIDS that the request: made to ths La Salle 
National Sank of Chicago, Illinois, was based upon a request 
received by the Banco Torts Alisnea £re» a Portuguese liras 
known as "ALAS - laprss^ Zhrics do Material Aeronautics.w 
This firs* informed the bank that ARTHUR T. BL? ic a ®an 
about SO years of age and a partner in two coxapanica known

- 2 -
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JAMES KARL RAY
A. ,, t-K a* Ml ««^MM«W* rat - JM >• art |;»

53 the ''Executive Airlines" and ’'Rapid Airlines” and reportedly 
Jias a large deposit at the '‘Illinois Rational Sank” in Chicago.

On June 25, 1968, AUTHOR? G. BARBIERI, Regional 
Security Officer, American Embassy, Madrid, Spain, advised 
that during th* corning of June IS, 1968. an unknown individual 
h-id cabled th* Embassy, speaking Spanish, and desired to talk 
to someone in the Embassy rogardinA the JAKES RAY ease. Since 
no one was immediately available to talk to hiss. he requested 
that he be called at 6:30 PM at telephone number 222-163^, a 
bar in downtown Madrid. He identified himself only as RAMOH.

One RAMOS was subsequently telephonically contacted 
at 6:30 PM by the Security Office. At first he declined to 
come to the Embassy, indicating he desired a nesting in cose 
public gatherins place. He subsequently agreed to co^a to - 
the Embassy at 11:00 AM on June 20, 1965. RAHCH, however, 
failed to keep the appointment.

The above-sent toned telephones number was identified 
by the Direccion General do Scguridad (Directorate General of 
Security - MS)* Spanish National Police. Madrid, or. June 25, 
1965, as being listed to MANUEL GARCIA FERNANDEZ under the 
naae A. Aguar-Diontes (Liquor Outlet), Calle Minas IS, Madrid.

On June 26, 1363, Inspector RAFAEL TRIGUEROS of the 
PGS interviuwcd'*HAh'UEL GARCIA FERNANDEZ,, proprietor of the 
Casa Garcia Bar at Calle Hinas 15, Madrid. GARCIA FERNANDEZ 
was unable to identify anyone by the race of, RAMOK as a client 
of the bar. MIGUEL SANCHEZ GALAH, bartender, was interviewed 
and he adviced that the only HAH0H using the bar was an 
individual who had been casing to this bar approximately two 
to three months ago. He was unable to further identify this- 
individual, indicating, however, that he hud been cosing to 
th* bar recently at approximately 8:00 PM. SANCHEZ CAMM 
stated he had no recollection of ,this- individual having used 
the telephone in the bar.

At approximately 6:30 PM on June 26, 1563, the 
individual described by the bartender as RAMON was interviewed. 
He identified himself as RAMOX MARTINEZ ALONZO, Spanish 
Identity Card ^^^. This individual denied over calling

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



■J^!£S mi PAY

ths American Embassy or <>ny other embassy In his life*

Subsequent ^uiriss in the vicinity of the Cas4 
Garcia S&r to identify the individual who had called the 
Assrican tab&ssy proved ceg&tiv®,

Sr. PASSO advised that inquiry at the Portuguese 
Airlines (TAP), Lisbon, revealed that the subject had purchased 
his airline ticket on Hay 15, 1553, for which ho paid cash. 
He travels under the n^e of Hr. SHEYD from Lisbon to London 
on Hay 17, 1552, on TAP Flight «3, leaving Lisbon st II;00 AH. 
Inquiry by PID£ of various TAP employees revealed that subject 
wss alone’ at the tic:® ho purchased the ticket. Thore was no 
^collection by any employee of TAP who was present on the 
flight on Hay 17, 1963, fr« Lisbon to London of any unusual 
incident and nona was able to recognise the subject’s photo- ',. 
graph.

^ -
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In Reply, Please Refer to 
Rte Na.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON* D.C. 20535

July 1, 1968

JAMES EARL RAY

'• On June 27, 1968, Mr. AUBREY L. MORANTZ, Second 
Secretary and Consul, Canadian Embassy, Lisbon, Portugal, 
advised that an examination of the visitors book there dis­
closed that the subject had signed the visitors book on Hay 
13, 1968, as RAMON SHEYD. In addition to his signature, .he 
listed the Hotel Portugal as his local address, Ottawa as his 
home address, and stated that he planned to stay in Lisbon 
seven days. The receptionist at the Canadian Embassy and other 
Embassy employees were unable to furnish any details regarding 
subject's visit to the Embassy on May 13, 1968.

It is noted that Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO of’ 
the Policia Internacional e de Defesa do Estado (Portuguese 
Intex'national and State Security Police— PIDE), Lisbon, had 
previously advised on June 22, 1963, that inquiry at the South 
African Embassy in Lisbon had succeeded in locating an employee 
who had received a telephone call from the subject using the 
name RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his 
visit in Lisbon.

■ HoweVbr, a report received from Sr. PASSO on June
23, 1968, stated that the subject visited the South African 
Embassy and that an employee of the Embassy recognized his 
photograph. The report states that RAY did not furnish any 
name and" spoke English with an American accent. He asked 
what the entrance requirements were if he wished to go to 
South Africa. He was informed that if he was an American 
citizen he would be, required to obtain a visa and he answered 
that he was not American but was a Canadian national. Ke was 
advised of the requirements needed and stated that he wanted 
to go to South Africa to make incuiriesand to endeavor to 
trace his brother who had left home a few years ago and had

Thia dwOTcnt contains neither/ 
rwoM'.itw!.ii..i>nA «;.r .wntiwi^nj of 
Gv PBJ., !t _U tb? poorly of 
the FBI and is i-'ni^J To your twenty, 
it «nil 'h cvnL «t>t are n^t to be , 
dWribvUM wuide your agency.
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not beau teard of again, Ko said that h« tile? not know whore 
in Africa his brother was but had loot heard that he was in 
the Congo, Ths subject also asked whether there was any 
organisation in South Africa which had connections with 
mercenaries in Africa and which slight be abife to assist hie 
in tp^is? hi# brother. He wan inferred that the recruiting 
office for mercenaries which at one time existed in Johannesburg > 
South Africaj had been closed and the fabassy had no knowledge 
of any organisation in South Africa that sight be abla to 
help hiw* The subject left ths Embassy without further questions 
and* gave no indication sc to his future pions.

It is also noted that Sr. TASSO had previously advised 
that inquiry at the Rhodesian Siplwatic mission in I. io bon 
for informntion regarding any contact by RAY there had, resulted 
negatively* However, he advised in his report received on 
Juno 23, 1§G8, that further inquiry at the Rhodesian Diplcaatie 
Mission revealed that SAY visited there between Siay 3 and 11\ 
1263, the exact date net determined, Ho produced a valid 
Canadian passport in the name of SiSSYD -and inquired if he 
could bv assisted in contacting his brother who he daisied 
was curving as: a mercenary in Angola, a Portuguese pcs co sis ion 
in Southern .Africa, He specifically requested an address an 
Salisbury, Rhodesia., to which he could forward correspondence 
to his brother, Ho was obviously seeking the address of an 
organisation in Salisbury which 'nay recruit ^ercenarias. The 1 
answer to his inquiry was negative and he posed a nuebor of 
questions regarding inmigration to ShetUsh,

Sr. PASSO advised in his report that ail banks in 
Lisbon have been canvassed for any information regarding an 
account, safe "deposit box er any banking; transaction of JAKES 
SARL RAY under this name and his aliss-ss with negative results.

The PIUS conducted inquiry at the Banco Totta Alianca 
of Lisbon regarding an inquiry received by a Chicago bank 
regardins «^ ARTHUR T* GALT, An official of the Banco Totta 
Aliases informed TIDE that th® request Mds to the La Salle 
national Sank of Chicago, Illinois, was based upon a request 
receive:?, by the Banco Totta Alianea frea a Portuguese fira 
known as ”A1A& - Tmpresa Xbarics do'Material Aeronautic©.* 
This fira inferred the bank that ARTHUR T. SALT is a man 
about SO years of age and a partner in two companies known

- 2 -
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os the "Executive Airlines'’ and ’’Rapid Airlines” and reportedly 
has a large deposit at the ''Illinois National Hank** in Chicago.

On June 25, 1568, ANTHONY G. BARBIERI, Regional 
Security Officer, American Embassy, Madrid, Spain, advised 
that during the corning of June 1$, 106 S. an unknown individual 
had ceiled the Embassy, speaking Spanish, and desired to talk 
to soucene in the Embassy regarding the JAKES RAY case. Since 
no one was ircsediately available to talk to his, he requested 
that he be called at 6:30 PH at telephone number 222-160^, a 
bar £n downtown Madrid, . He identified himself only as RAMOH.

One RAMOH was subsequently talephonically contacted 
at 6:30 PM by the Security Office, At first he declined to 
cone to the Embassy, indicating; he desired a meeting in cone 
public gather!ns place. He subsequently agreed to cone to 
the Embassy at 11:00 AM on June 20, 1966. RAUCH, however, 
failed to keep the appointment.

.The above-mentioned telephone nuebor was identified ■ 
by the Direccicn General do Scguridad (Directorate General of 
Security - DOS). Spanish National Police, Madrid, on Juno 25, 
1968, as being listed to MANUEL GARCIA FERNANDEZ under the 
nase A. Aguar-Diontes (Liquor Outlet), Calle Minas 15, Madrid.

On June 25, 1563, Inspector RAFAEL TRIGUHROS of the 
DCS intervicved^AhDEL GARCIA FERNANDEZ, proprietor of the 
Casa Garcia Bar at Calle Hinas 15, Madrid. GARCIA FERNANDEZ 
was unable to identify anyone by the name of RAMON as a client 
of the bar. MIGUEL SAKCHEZ GALATI, bartender, was interviewed 
and he advised that the only RANCH using the bar was an 
individual who had been eating to this bar approximately two 
to three nonth3 ago. Ue was unable to further identify this* 
individual, indicating, however, that he had been coming to 
ths bar recently at approxirately 3:00 PH. SANCHEZ GALAN 
stated he had no recollection of this' individual having used 
the telephone in the bar.

At approximately 5:30 PH on June 26, 1SG8, the 
individual described by the bartender as RAMON was interviewed. 
He identified himself as RAMON MARTINEZ ALOHZO, Spanish 
Identity Card ^^H. This individual denied ever calling

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



JAHES HALL PAY

the African Embassy or any other eubaesy in his life*

Subsequent inquiries in the vicinity of the Cass, 
Gercie Sar to identify the individual who had colled the 
Anerican SabAsrsy proved negative.

Sr. TASSO advised that inquiry^'at the Portuguese 
Airlines (TAP), Lisbon, revealed that the subject had purchased 
his airline ticket on Hay 15, .1353, for which he paid cash. 
Ite traveled waster the Base of Hr. SNEYD froa Lisbon to London 
on Stay 17., 150, on W Flight $50, leaving Lisbon st U;00 AH. 
Inquiry by PIDS of various TA? cspioyesc revealed that subject 
was alone at the tks he purchased sho'ticket. Thore was no 
recollection by any employee of TAP who was present on the 
flight on Hay 17, 1953, xro^t Lisbon to London of any unusual .y 
incident and nona was able to recognise the subject’s photo- \, 
gv&ph»

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



In Reply, Please Refer to 
rile Na.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 18, 1968

JAMES EARL RAY

At the tiae of subject’s arrest in London, England, 
on June 8, 1968, he was found to be in possession of a South 
African Airways flight schedule showing flights from Lisbon, 
Portugal, to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 
Johannesburg, South Africa. A notation, which appeared to 
be Lisbon telephone number S350U1, was .found on the cover.

Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO, Inspector of the 
Policia Internacional e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese 
International and State Security Police), Lisbon, was requested 
to conduct inquiry to identify the subscriber to that tele- ‘ 
phone number and conduct interview to^iateraine connection 
with RAY.

. Sr. PASSO advised on June 17, 1968, that the above 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon. Inquiry there revealed that subject is unknown to • 
personnel in that Embassy, his photograph was not recognized, 
and there was no record of any inquiry by him.

Sr. PASSO advised that all banks in the Lisbon area 
have been circularized with the true name and aliases of the 
subject to determine if he had opened an account, rented a 
safe-deposit box, or handled any transfer of funds or other ' 
transaction there. No positive information has been received 
by PIDE as yet. Sr. PASSO advised that no response from the 
banks will indicate that no record was found. '

TV* ^wtnnfwtt M^tsifS neither
KilU’i'Jm of

the V Ui *•>*’ '■ 1 !l

distributed outside yvur ^^

;, w agency, 
I, In bo
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In Reply, Please Refer to 
File Ho.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 2053$

June 2>i, 1968

JAMES EARL RAY

At the time of subject’s arrest in London, England, 
on June', 3, 1963, ho was found to be in possession of a South 
African Airways flight schedule showing flights frost Lisbon, 
Portugal, to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 
Johannesburg, South Africa* A notation, which appeared to be 
Lisbon telephone number 5350m, was found on the cover.

Original inquiry conducted &hy/the Policia Inter- 
nacional e de Dofesa do Estado (Portuguese International and 
State Security Police - PIDE), Lisbon, determined that the 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon. Original inquiry there revealed that the subject was 
unknown to personnel in that Embassy, his photograph was not' 
recognized, and there was no record of any inquiry by him.

On June 22, 1968, Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO 
of PIDE advised that additional inquiry at the South African 
Embassy in Lisbon succeeded in locating an employee who had 
received a telephone call from the subject using the name 
RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his visit 
in Lisbon. He advised that he had a brother in Africa, whose 
whereabouts he ^id not know, and that he desired to go to 
South Africa and commence attempting to locate his brother. 
He inquired as to what steps were necessary for him to enter 
South Africa. The Embassy clerk advised him that if he is an 
American it would be necessary for him to obtain a visa. The 
subject advised that he was not an American but a Canadian. 
The clerk advised him that, in that case, a visa would not be 
necessary but it would be necessary for him to show proof of 
financial responsibility and advise as to the reason for his 
trip to South Africa and his exact destination there.

No further inquiry was received from the subject by 
the South African Embassy.

Tin* <*.*UT<ieat contain* wither 
rtV-Kicu'iHiaC.oi,, ).»/,foi • iii«i>.nx of 
th- FBL II. I' i> 1 pr-v-iv ’f 
the FBI and is i ■'.‘■eii to /.or agency, 
(t aroi Sts wnt<v! > w n> I to be 
dUUibutcH »>ut«d-! your agency.

- 1* -
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In. Reply, Please Refer to
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 24, 1968

■JAMES EARL RAY $

At the tiae of subject’s arrest in London, England, 
on June'. 3, 1968, he was found to be in possession of a South 
African Airways flight schedule showing flights fron Lisbon, 
Portugal, to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 
Johannesburg, South Africa. A notation, which appeared to be 
Lisbon telephone number S350U1, was found on the cover.

Original inquiry conducted by the Policia Inter- 
nacional e de Dcfeca do Estado (Portuguese International and 
State Security Police - PIDE), Lisbon, determined that.the 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon. Original inquiry there revealed that the subject was 
unknown to personnel in that Embassy, his photograph was not' 
recognized, and there was no record of any inquiry by him.

On June 22, 1988, Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO 
of PIDE advised that additional inquiry at the South African 
Embassy in Lisbon succeeded in locating an employee who had 
received a telephone call from the subject using the name^ 
RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his visit 
in Lisbon. He advised that he had a brother in Africa, whose 
whereabouts he Uid not know, and that he desired to go to 
South Africa and commence attempting to locate his brother. 
He inquired as to what steps were necessary for him to enter 
South Africa. The Embassy clerk advised him that if he is an 
American it would be necessary for him _to, obtain a visa. The 
subject advised that he was not an American but a Canadian. 
The clerk advised him that, in that case, a visa would not be 
necessary but it would be necessary for him to show proof of 
financial responsibility and advise as to the reason for his 
trip to South Africa and his exact destination there.

No further inquiry was received from the subject by 
the South African Embassy.

Th>$ document contain* neither 
nvMe.svodattvn* h")' co I unions of 
th* FlU. it. c Cv pr.v,',v' '^ 
the FBI s«d 'is I '.vi*ii t« y^r agency. 
It arid its Write,.*- are n t to .be * 
distributed outside your agency.

- 1* -
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

Juno 2*i, 1968

JAMES EARLRAY ^

At the time of subject’s Arrest in London, England, 
on June'. 3, 1963 , ho was found to be in possession of a South 
Zif rican Airways flight schedule showing flights front Lisbon, 
Portugal,1 to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 
Johannesburg, South Africa. A notation, which appeared to be 
Lisbon telephone number 535041, was found on the cover.

Original inquiry conducted by the Policia Inter- 
nacional e de Dcfesa do Estado (Portuguese International and 
State Security Police - PIDE), Lisbon, determined that the 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon. Original inquiry there revealed that the subject was 
unknown to personnel in that Embassy, his photograph was not' 
recognized, and there was no record of. any inquiry by him.

On June 22, 1958, Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO 
of PIDE advised that additional inquiry at the South African 
Embassy in Lisbon succeeded in locating an employee who had 
received a telephone call from the subject using the name 
RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his visit 
in Lisbon. He advised that he had a brother in Africa, whose 
whereabouts he ^id not know, and that he desired to go to 
South Africa and commence attempting to locate his brother. 
He inquired as to what steps were necessary for him to enter 
South Africa. The Embassy clerk advised hin that if he is an 
American it would be necessary for him to obtain a visa. The 
subject advised that he was not an American but a Canadian. 
The clerk advised him that, in that case, a visa would not be 
necessary but it would be necessary for him to show proof of 
financial responsibility and advise as to the reason for his 
trip to South Africa and his exact destination there.

No further inquiry was received from the subject by 
the South African Embassy.

This document contain* neither 
rwuuwb'i'i^ih'.'n,1 h">‘ co. ’.lu* i’(>s of 
ch* FBI. U <■ th -f
the FBI and I? I- A.-I^l to yui agency, 
it imi SU conb’Mi'i ni* n>X to be 
Histnl,utc«i outsit-; jour agency.
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TO: DIRECTOR, FBI (^-38861)

FROM? LEGAT, PARIS (130-2082) (RUC)

SUBJECT: MURKIN
(00 ME)

ReBucab t© Paris 7/12/68» '

The following items have been furnished to the 
Bureau by Paris regarding investigation conducted in Portugal:

1. Application for new passport and’related 
papers furnished by Canadian Embassy, 
Lisbon. Portugal.

2. Entry and exit cards and hotel registration 
card furnished by Portuguese Police..

These documents, returned to. Paris with FBI 
Laboratory report dated 6/18/68, have all 
been returned to the original contributors 
and they were requested to retain them.for 
possible future use if needed and copies were 
retained by the FBI Laboratory.

6 - Bureau • - • .
(1 - Liaison Section)
(1 - Memphis, QU-1987, Info.)

1 - Paris
WP: aim
(6) :
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PAR 100-2082

3, Paris LHM dated 6/13/68.

4. Paris LHM dated 6/18/68.

5. Paris LHM dated 6/24/68.

6. Paris LHM dated 7/1/68.

^5S •

Vt5^ e-^ lo ^p/

All of the above material may be furnished to 
Tennessee authorities for official use in connection with the 
trial but the information should not be released to the public 
domain unless necessary through normal judicial procedure.

- 2 -
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CIVIL RIGHTS DIVISION
JULY 3, 1968

ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

XXXXXX X nemorandunS 
WASHINGTON, D.C.

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
JUNE 24, 1968 AND 
JULY 1, 1968

XXX (F) EJM/hdc

A copy of the enclosed nesios have been furnished to the 
Criminal Division,
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6/24/68

AIRTEL

Xp: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: LEGAT,tPARIS (100-2082) (P)

SUBJECT; MURKIN ' '
(00 - HE)

Raycab "to Bureau and London 6/24/68, * '

Enclosed are eight copies of an LHM containing 
additional information furnished by the Policia Internacional 
e de Defesa do Estado (Portuguese International and State 
Security Police - PIDE), Lisbon, Portugal, on 6/22/68, .

In addition to the information contained in the' 
enclosed LHM, Sr, . JOSE .MANUEL DA CUNHA PASS0 of PIDE advised 
on 6/22/68 that circularization of the banks in Lisbon for 
information regarding the subject is practically completed , 
and that negative responses have been received from almost 
all banks thus far.,

Outstanding leads in Portugal are being pressed 
'with PIDE and we will advise promptly as information is 
received. > -

5 - Bureau (Encs, - 8)
(1 - Liaison Section) '
(1 - Memphis, 44-1887, Info.)

1 - begat, London (88-72, Info,) (Enc. - 1) (sent direct)
1 - Paris
W:eh
(7)

AI®
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Original airport entry and exit forms and hotel 
registration form received from Sr. PASSO on 6/8/68 and 
returned to this office by the Bureau with Bulet 6/18/68 have 
been returned to Sr. PASSO,

Original documents furnished by the Canadian Embassy., 
Lisboni pertaining to the issuance of a Canadian passport to 
the subject at Lisbon on 5/16/68 have been returned to the 
Canadian Embassy, Lisbon.

- 2 -
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In Reply, Pleast Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 2«h 1988

JAMES EARL KAY

At the time of subject's arrest in London, England, 
on June 3, 1983, he was found to be in possession of a South 
African Airways flight schedule showing flights from Lisbon, 
Portugal, to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 
Johannesburg, South Africa. A notation, which appeared to be 
Lisbon telephone number 5350M1, was found on the cover*

Original inquiry conducted by the Policia Inter- 
naaional e de Defesa do Estado (Portuguese International and 
State Security Police - PIDE), Lisbon, determined that the 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon* Original inquiry there revealed that the subject was 
unknown to personnel in that Embassy, his photograph was not 
recognized, and there was no record of any inquiry by him*

On June 22, 1988, Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO 
of PIDE advised that additional inquiry at the South African 
Embassy in Lisbon succeeded in locating an employee who had 
received a telephone call from the subject using the name 
RAMON GEORGE SNEYD on .an undetermined date during his visit 
in Lisbon* He advised that he had a brother in Africa, whose 
whereabouts he did not know., and that he desired to go to 
South Africa and commence attempting to locate his brother. 
He inquired as to what steps were necessary for him to enter 
South Africa* The Embassy clerk advised him that if he is an 
American it would be necessary for him to obtain a visa. The 
subject advised that he was not an American but a Canadian. 
The clerk advised him that, in that case, a visa would not be 
necessary but it would be necessary for him to show proof of 
financial responsibility and advise as to the reason for his 
trip to South Africa and his exact destination there.

No further inquiry was received from the subject by 
the South African Embassy.

Thw c1 i:’i>.‘"'ii emifui’n tvif!:.'!'
II I " of
f ■ Ml ii ' I ' 1
th ■ "M ..'i । . - u ' . «. . :> ney,
fl vr . '!■ , . in 1^
dish-rcil^i "Il-,ll> Ji-Ui J^Hiiiy,

1* -
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7/1/68

AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI (##-38861)

FROM: LEG AT, PARIS (100-2082)(RUC)

■SUBJECT: MURKIN 
(00 - ME).

Remycab to Bureau 6/29/6$.

Enclosed are eight copies of an LEM containing 
additional information furnished by the Policia International 
e de Defesa do Estado (Portuguese International and State 
Security Police - PIDE), Lisbon, Portugal, on 6/28/68 and the 
results of additional investigation conducted in Madrid, Spain.

At' the time subject’s passport application was 
personally returned to Mr. AUBREY L. MORANTZ of the Canadian 
Embassy, Lisbon, on 6/27/68, he was requested to retain 
these forms since they may be needed again at a later date.

Likewise when airport entry and exit forms and 
hotel registration form were returned to Sr. JOSE MANUEL DA 
CUNHA PASSO of PIDE, Lisbon, on 6/27/68, he was requested to 
retain these forms on the possibility that they may be needed 
again at a later date.

S - Bureau (Encs. - 9)
(1 - Liaison Section)
(1 T Memphis, ##-1987, Info.) ,

1 - Legat, London (88-7.2, Info.) (Encs. - 3) (sent direct) 
1 - Paris
MPieia
(7)

AJ®i
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ft- r

As a matter of interest, Mr. NORMAN GRADY, Adminis­
trative Officer, American Embassy, Lisbon, advised on 6/27/68 
that no mention has been made in Portuguese newspapers thus 
far of subject’s visit to Portugal. The local papers, in a 
recent article, indicated that the subject had traveled to 
Southern Europe subsequent to his first arrival in London, 
England. "

Sr. PASSO furnished a photocopy of the subject’s 
airline ticket, indicating he paid cash for his Lisbon-London 
flight 5/17/68 on 5/.16/68 at Lisbon, This is being forwarded 
to the Bureau as an enclosure.

Sr. PASSO also furnished; in accordance with our. 
request, a list of passengers who traveled on Portuguese, 
Airlines flight Lisbon-London 5/17/68 and a list of passengers 
who traveled on BEA Plight 074, London-Lisbon, on 5/7*8/68. 
Tn accordance with prior Bureau instructions, these two • 
passenger lists are being furnished herewith to London as 
enclosures. . '
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In Reply, Please Refer to 
Fite No.

UNITED STATES DEPARTMENT DE JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, b,c. 20535

July 1, 1353

JAKES EARL RAY

On June 27, 1369, Hr. AUBREY L. MORANTZ, Second 
Secretary and Consul* Canadian Embassy* Lisbon* Portugal* 
advised that an examination of the visitors book there dis­
closed that the subject had signed the visitors book on Kay 
13, 1953, as Ml SHEW. In addition to his signature, he 
listed the Hotel Portugal as his local address, Ottawa as his 
hone address, and stated that he planned to stay in Lisbon 
seven days.1 The receptionist at the Canadian Embassy and other 
Embassy employees were unable to furnish any details regarding 
subject’s visit to the Embassy on Hay 13, 1968,

It is noted that Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO of 
the Policia Internacional e de Mesa do Estado (Portuguese 
International and State Security Police - PIDE), Lisbon, had 
previously advised on June 22, 1958, that inquiry at the South 
African Embassy in Lisbon had succeeded In locating an employee 
who had received a telephone call from the subject using the 
nans RAMON GEORGE SNEYD on an undetermined date during his 
visit in Lisbon.

However, a report received from Sr. PASSO on June 
28, 1968, stated that the subject visited the South African 
Embassy and that an employee of the Embassy recognised his 
photograph. The report states that RAY did not furnish any 
nans and spoke English with an American accent. He asked 
what the entrance requirements were if he wished to go to 
South Africa. He was informed that if he was an American 
citizen ha would ba required to obtain a visa and he answered 
that he was not American but was a Canadian national. He was 
advised of the requirements needed and stated that he wanted 
to go to South Africa to make inquiries and to endeavor to 
trace his brother who had left home a few years ago and had

Tlib ’iio’ii’ient contains neither
rce ?j v:;(l,G lfM ’.^ sundtiaoM of
-lie' FT I II is tlw i-r.i^rly of 
the 7bi 5!,1 । ' ‘i.i-‘J lo-your agency, 
H 'S’ si '^ ion v . aw not to .be 
dwtiilmUM ohUks. youi a#>oey.
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not bean heard of again. Ha said that ho JiJ net know where 
in Africa his brother was hut had last heard that he wan in 
the Coego, The subject else asked whether there was any 
organisation in South Africa which had connections with 
mercenaries in Africa and which sight be able to assist hie 
in tracing hie brother. He was lnfer«ed that the recruitin' 
office for- meroenarie* which at one tire existed in Johannesburg, 
South Africa, had been closed and the Embassy had no knowledge 
of any organisation in South Africa that night be able to 
help hiu. The subject loft the Embassy witheat further questions 
and gave no indication as to his future plans.

It is also noted that Sr. PASSO had previously advised 
that inquiry at the Rhodesian diplomatic Mission in Lisbon 
for inforeation renaming any contact by RAY there had resulted 
negatively, however, he advised in his report received or 
June 28, 19S8> that further inquiry at the Rhodesian Diplomatic 
Mission revealed that SAY visited there between Hay 8 and 11, 
1258, the exact date not determined. Re produced a valid 
Canadian passport in the name of SKEYD and inquired If he 
could be assisted in contacting his brother who he claimed 
wen serving as a mercenary in Angela, a Tortu^usse possession 
in Southern Africa. He specifically requested an address in 
Salisbury, Rhodesia, to which he could forward correspondence 
to his brother. Me wax obviously seeking the address af on 
organisation in Salisbury which ■say recruit mercenaries. The 
answer to his inquiry was negative and he posed a neetber of 
questions regarding ismigratioR to Rhodesia.

Sr. PASSO advised in hie report that ail banks in 
Lisbon have been canvassed for any information regarding as 
account. safe deposit box or any Lankin^ tran&ACtlon of JAMES 
EML RAY under this name ord his aliases with negative results.

The PIOS conducted Inquiry at the Banco Totta Aliaaca 
of Lisbon regarding am inquiry received by a Chicago bank 
regarding one ARTHUR T. HALT. An official of the Rance Totta 
Al lane a informed PIDE that the request aade to the La 'Salle 
National fank of Chicago, Illinois was based upon a request 
received by the Banco Totta Allan©* frost a Portuguese firm 
known as “ALAR - Caprese. Iheriea de Material Aeronautic©.” 
This firm infomed the bank that ARTHUR T. ^ALT is a man 
about SR years of aja and a partner in two companies known
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as ths ’’Executive Airline* and “Rapid Airlines and reportedly 
ha* a large deposit 3X tnc Illinois National bani in Chicago.

On June 25, 1968, ANTHONY 6. BARBIERI, Regional 
Security Officer, American Labassy, Madrid* Spain, advised 
that during the roming of Jane 19, 1968, an unknown individual 
had called the Embassy, speaking Spanish, and desired to tali’, 
to soneone in the Embassy regardin/ the JAMES RAY case. Since 
no one was imredlately available to talk to hie, he requested 
that he be called at 6:30 PM at telephone number 222-1606, a 
bar in downtown Madrid. He identified hi rise If only as RAMON.

One RAMON was subsequently telephonioally contacted 
at 6:30 PM by the Security Office. At first he declined to 
come to the Embassy, indicating he desired a mating in soae 
public gathering place. He subsequently agreed to com to 
the Embassy at 11:00 AM on June 20, 1968. RAMON, however, 
failed to keep the appointment.

The above -senttoned telephone number was identified 
by the Direcoion General de Seguridad (Directorate General of 
Security - DOS). Spanish fictional Police. Madrid* on Juns 25 
1961, as being listed to MANVEL GARCIA FERNANDEZ under the 
name A. Aguar-Dientes (Liquor Outlet), Call* Hinas IS, Madrid.

On June 26, 1963, Inspector RAFAEL TRIGUEROS of the 
DOS interviewed MANUEL GARCIA FEPWANDEZ. proprietor of the 
Ca«a Garcia Bar at Calle Minas 15, Madrid. GARCIA FERNANDEZ 
was unable to identify anyone by the name of RAMON as a client 
of the bar. MIGUEL SANCHEZ GALAN, bartender, was interviewed 
and he advised that the only RAMON using the bar was an 
individual who had been cowing to this Lar approximately two 
to three months ago. He was unable to further identify this 
individual, indicating, however, that he had been cosing to 
the bar recently at approximately 8:00 PM. SANCHEZ GALAN 
stated he had no recollection of this individual having used 
the telephone in the bar.

At approxirately 8:30 PM on 
individual described by the bartender

June 28, 1968, the 
as RAMON was interviewed.

He identified himself as RAMON MARTINEZ ALONZO, Spanish 
Identity Card ^H< This individual denied ever celling
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the American Esbasay or any other eabaKsy in hl® life.

Subsequent Inquiries in the vicinity of th® Cae i 
Garcia Ear to identify the individual who had celled the 
Aaeriaaa Ettbaeay proved negative.

Sr. PASSO advised that inquiry at the Portuguese 
Airlines (TAP) Lisbon. revealed that the subject had purchased 
his airline ticket on May 16 y 135$. for which he paid cash* 
Ke traveled under the name of Mr. SNEYD fro* Lisbon to London 
on Hay 17, 19991 on TAP Flight 9S3, leaving Lisbon st 11:05 AM. 
Inquiry by PIDE of various TAP capleytss revealed that subject 
was alone at the tiae he purchased the ticket. There was no 
reeallectlon by any employee of TAP who wap present on the 
flight os May 17. 1369, fro® Lisbon to London of any unusual 
incicent and none was able to recognize the subject’s photo­
graph *

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



6/18/6#

AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: LEGAT, PARIS (100-2082) (P)

SUBJECT: MURKIN
(00 - ME)

Ramyairtel to Bureau 6/13/68 and mycab to Bureau 
6/16/68.

Enclosed are eight copies of an LUM containing 
additional results of investigation conducted by the Policia 
Internacional e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese Inter 
national and State Security Police), Lisbon, Portugal.

PIDE has obtained the Manifest for Portuguese 
Airlines Flight 450 from Lisbon to London on 5/17/68 and we 
will forward it to London when received.

PIDE is continuing inquiry of banks in Lisbon area 
and interview of Portuguese Airlines personnel in contact 
with subject and will advise.

5 - Bureau (Encs. - 8)
(1 - Liaison Section)
(1 - Memphis, 44-1987, Info.)

1 - Lagat, London (Info.) (Ena. - 1) (sent direct)
1 - Paris
NWP:eiv
(7)

(Sent directly to Bureau via APO air mail.)

AIRTEL

^
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 18, 1968

JAMES EARL RAY

At the time of subject’s arrest in London, England, 
on June 8, 1968, ha was found to ba in possession of a South 
African Airways flight schedule showing flights from Lisbon, 
Portugal, to Luanda, Angola, Salisbury, Rhodesia, and 1 
Johannesburg, South Africa, A notation, which appeared to 
be Lisbon telephone number 5350UI, was found on the cover.

Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO, Inspector of the 
Pollcia Internacional e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese 
International and State Security Police), Lisbon, was requested 
to conduct inquiry to identify the subscriber to that tele­
phone number and conduct interview to determine connection 
with RAY.

Sr. PASSO advised on June 17, 1968, that the above 
telephone number is assigned to the South African Embassy, 
Lisbon. Inquiry there revealed that subject is unknown to 
personnel in that Embassy, his photograph was not recognized, 
and there was no record of any inquiry by him.

Sr. PASSO advised that all banks in the Lisbon area 
have been circularized with the true name and aliases of the 
subject to determine if he had opened an account, rented a 
safe-deposit box, or handled any transfer of funds or other 
transaction there. Mo positive information has been received 
by PIDE as yet. Sr. PASSO advised that no response from the 
banks will indicate that no record was found.

■ f C ' I >4 r(#heT
3 9*

- 1* -
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& ' June 19, 1968,
' GENERAL INVESHGAW DI^IQN 

u»«*J11JSilnv01ves 'the murder of Martin Luther King, Jr, 
Attached communication sets forth 

??SF^S °f investigation conducted in Lisbon, Portugal. Legal Attache in 
Paris recommends letter of apprecia­
tion be forwarded Senor Fernando 
Eduardo Da Silva Pais, Director of 
Portuguese International and State 
Security Police (PIDE), thanking him 
for the excellent assistance of Senor 
Jose Manuel Da Cunha Passo.

According to Legat Paris, his 
files contain no derogatory data on 
Pais or Passo and they are described 
as cooperative with Bureau. Bureau 
files contain no derogatory data on 
Passo.

Bureau files contain reference in 
1945, indicating Pais was reportedly 
given Iron Cross by Germany and made questionable profits.

It is not felt this would pre­
clude letter to Pais along lines re­
commended by begat Paris and General 
Investigative Division concurs with such loiter. ^ ^^ k)

^W &&0&v$rREL:mt

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



6/13/68

AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI (W-38861)

FROM: 1EGAT, PARIS (100-2082) (P)

Mtt DcR®5^-“ 
,^r, Mohr———■

Mt- Bfebop—-“■'•
Mr. Caspar—— 

| Mr- CaUa1-'*h.— 
I Mr. Con^—— 
| Mr. ^.——

» Mr. Ros^-5*^—"
I Me. S«H‘¥aa-*'

■ 4i\ 'I'toiu^-——^ 
I Tel®- Room—— 
Illis Hota®3--" 
1 Miss Gandy——

SUBJECT: MURKIN 
COO - ME)

Re London airtel to Bureau 6/5/68.

Enclosed are eight copies of an LHM containing the 
results of investigation conducted at Lisbon* Portugal, 
6/8-12/68* The following are points of interest:

1, Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO, Chief of 
Criminal Investigations* Policia Internacional 
e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese Inter­
national and State Security Police), Lisbon* 
was extremely cooperative and produced the 
desired documents and infomation quickly and 
willingly. It Is recommended that a letter of 
appreciation be forwarded from the Director to 
Sr. FERNANDO EDUARDO DA SILVA PAIS, Director 
of PIDE, thanking him for the excellent 
assistance and cooperation of Sr. PASSO.

6 - Bureau (Encs. - 8)
(1 - Liaison Section)
(1 - Memphis, 44-1987* Info.)

1 - Legat, London (Info.) (Enc. -
1 - Paris 
NW:eh 
(7)

AIRTEL

1) (sent direct) 1
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2. Investigation disclosed that RAY, known as 
RAMON GEORGE SNEYD, arrived in Lisbon on 
5/8/68 and departed on 5/17/68 and apparently 
did not leave Lisbon during that period.

3. Extensive inquiry reflects that he lived at a 
small third-rate hotel and lived the life of 
a tourist. He slept most of the day and stayed 
up most of the night visiting cheap bars and 
nightclubs and picking up girls. We located 
one prostitute who knew subject.

The Portuguese Police are continuing their investiga­
tion by circularizing banks to determine if the subject opened 
a bank account or obtained a safe-deposit box during his visit 
in Lisbon. They are also interviewing employees of the 
Portuguese Airlines ticket office and members of the crew of 
the flight which he took from Lisbon to London for any further 
pertinent information. This is being followed closely and 
will be reported promptly upon receipt.
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In Replyt Please Refer to
File N<h

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20S3S

June 13, 1968

JAMES EARL RAY

The following Investigation was conducted at Lisbon, 
Portugal, on June 8-12, 1968:

Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO, Inspector of the 
Policia Internacional e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese 
International and State Security Police), Lisbon, on June 8, 
1968, furnished the following documents:

1. Entry card executed by RAMON GEORGE SNEYA 
when he arrived at Lisbon Airport at 1:1^ 
AM, May 8, 1968, via British European 
Airways Flight 074. Th^entr^card showed 
that he was born on ^n
Toronto, Canada; employed by an ’’auto agency”; 
a resident of 962 Dundas Street^Toronto; 
carrying Canadian Passport issued
in Ottawa, Canada, on April 24, 1968.

2. Exit card executed by RAMON GEORGE SNEYD 
when he departed from Lisbon en route to 
London, England, on May 17, 1968, at 11:00 
AM, on Portuguese Airlines Flight 450. This 
exit card indicate^h^ja^dn possession of 
Canadian Passport ^^^^H issued by the 
Canadian Embassy in Lisbon on May 16, 1968.

The exit card indicated that SNEYD had been 
questioned by the passport inspector as to 
the fact that his Canadian passport issued 
in Lisbon on May 16, 1968, did not reflect 
his entry into Portugal. He then produced 
his original Canadian passport issued April 
24, 1968, in Ottawa, which reflected his 
entry ir^to .-Portugal on May 8, 1968, This 
was noted by the passport inspector on the 
exit card.

Thu rim1..’.-A c.mtatris '.vitter 
v ‘-"' l^ ^S 01 

ru. n -■ u. ■ -J'
is.. Fir v.; • ’ -* * ’ ■ -'‘"r^ 
it .imI its .c.xii -:- •”••• • ' l" 
dLstrU uted e’llfti'.!? J’uUl' ^ jeney.
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3. Registration card for RAMOM GEORGE SNEYA 
at the Hotel Portugal, Lisbon* dated May 
8, 1968.

Sr. PASSO advised that a careful check of entry and
exit records between May 8 and 17, 1968, failed to disclose 
that the subject, under the name of SNEYD, had departed or 
re-entered Portugal between those dates. Likewise, a careful 
check of records since May 17, 1968, failed to reflect that 
he returned to Portugal at any tine following his departure.

AWTOHIO ROCHA FAMA, Passport Inspector at Lisbon
Airport, Lisbon, was interviewed on June 8, 1968, at the 
Lisbon Airport and advised that he recalled the incident 
when the subject departed Lisbon on Hay 17, 1968, since it 
was necessary for hist to question the subject regarding his 
new passport and the fact that it did not reflect his entry 
into Portugal. He recalls that SUEYD then produced his 
original passport issued April 29, 1968, at Ottawa and 
explained that a new passport had been issued by the Canadian 
Embassy in Lisbon on May 16, 1968, since the original passport 
contained a Misspelling of his name as SNEYA rather than 
SKEYD. ~

Mr. ROCHA FAMA stated that he was satisfied with
the subject’s explanation and noted that his original passport 
had been properly cancelled by the Canadian Embassy, but he 
had been advised to retain it since it reflected his entry 
into Portugal. Mr. ROCHA FAMA recognized a photograph of the 
subject from his original passport application at Ottawa.

Mr. AUBREY L. H0RAHT2, Second Secretary and Consul
of the Canadian Embassy, Lisbon, was contacted and interviewed. 
He furnished the application executed by SNEYD on May 16, 
1968, for a replacement passport. He stated that SMEYD had 
come to the Embassy explaining that his original passport 
Issued April 24, 1968, at Ottawa, Canada, had a misspelling 
of his name as SHEYA rather than SNEYD and that this had 
caused confusion. He requested advice as to how this could 
be rectified. Hr, HORAHTZ decided to issue a replacement 
passport gratis in the nanc of SMEYD. '

Mr* MORAMTZ stated that the subject produced 
of an original birth certificate showing his birth as H^H

- 2 -
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at Toronto, Canada* Ths original passport applica- 
tic^exgg^^^^^^iEYD .reflected hie date and place of birth 
as at Toronto) Canada, and gave his residence
as 962 Eun des Street, Togogtg^tojada, It indicated that a 
replacement passport, wa^boin^issucd in Lisbon
to replace the original passport issued in
Ottawa on April 24, 1363, since theorxjjxnul passport contained 
a typographical error which had caused sone confusion in the 
past. There was attached to the passport application an 
affidavit executed by SHEYD to the effect that there was no 
guarantor in Lisbon who could vouch for his identity, since 
he was there alone on vacation as a tourist. He did not give 
any local residence* (

Hr, MORANTZ advised that he did not engage in a 
lengthy conversation with th® subject but interviewed hin 
briefly and authorised the issuance of a new passport since 
he was convinced by the presentation of the birth certificate 
as to the subject’s identity as a Canadian citizen. He stated 
that the passport application had been handled by Mrs. MANUELA 
TEIXEIRA LOPES, a Consular Assistant in his office.

Mrs. MANUELA TEIXEIRA LOPES, who was vacationing at 
a distant location in Portugal, was interviewed by telephone 
iron Lisbon on June 8, 1988. Sha stated that when she 
assisted SHEYD in executing his passport application, he said 
he was staying in Lisbon only one or two days and debated 
whether to bother to change his passport because he "did not 
want to spend all of his time waiting around the Embassy."? 
A new passport was issued the day after he first caste in. It 
is noted that the passport photograph does not identify the 
photographer* Mrs, LOPES stated she ray have referred RAY to 
Foto Lusitania to have the photographs taken, but she could 
not definitely recall whether or not she had done so.

Mrs. LOPES advised that subject displayed a 
Canadian birth certificate in the name of RAMON GEORGE SNEYD* 
He needed a great deal of help in filling out the application, 
leading Hrs. LOPES to believe he did not have a good education. 
She also advised that he had a rather unusual accent for a 
Canadian. She cancelled the passport issued at Ottawa by 
stamping it cancelled on each page and clipping one inch froa 
each of the inside pages.
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Sr* PASSO advised that Foto Lusitania, Parc Mayer, 
Lisbon, had been contacted on June 11, US8. They recognized 
the photograph of the subject and recalled that he had been 
referred there by the Canadian Embassy on Bay 1G, 1968, for 
passport photographs. They took his photograph and he 
purchased several copies (six is the usual number). They 
considered this a normal routine transaction and nothing out 
of the ordinary was noted.

Mr. GmiL LUIS SOARES, Hotel Portugal, h Hua 
Joao das Regras, Lisbon, advised on June 9, 1968, that the 
subject registered under the none of RAMOR GEORGE SNEYA on 
Hay 8, 1968, end departed on May 17, 1963. This is a snail, 
inexpensive hotel. The registration book maintained by the 
hotel reflects the dates of his arrival and departure and 
indicates bis occupancy of the took during that entire period. 
The registration book reflects (probably taken from his pass­
port) that his nationality is Canadian and he is 36 years of 
age.

Mr, SOARES advised that It was his impression that 
the subject resided there as a tourist. He was rot particu­
larly friendly with any other clients of the hotel. He 
slept late during the day and stayed out late at night. 
Mr. SOARES advised that it was his impression that the subject 
was spending his time in bars or nightclubs where he could 
pick up girls, since on at least two occasions he attempted 
to bring girls into bis room and when the hotel refused to 
permit him to do so, he departed with the girls and stayed 
cut for the entire night. Hr. SOARES stated that he did not 
know the identity of the girls whoa SHE YD brought to the hotel.

Hr. SOARES advised that at the time of his departure 
on Hay 17, 1968, he paid cash for the last three days, having 
previously been billed for his first week of occupancy. He 
recognized the subject*s passport photograph taken at the 
tine of the issuance of his original passport in Canada and 
stated that subject did not wear the glasses constantly 
during his stay at the hotel*

Sr. PASSO advised that on the night of June 9, 1988, 
Inspector ARTOKIO TEIXEIRA DA SILVA of the RIDE visited 
numerous nightclubs and bars of the type which the subject 
nay have frequented, in an effort to obtain further specific

- If w.
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information as to his contacts, associates and activities. 
Inspector SILVA visited the following hers and nightclubs:

Toxas Bar
Arizona Bar 
Niagara Bar 
California Bar 
Europa Bar 
Atlantico Bar 
Bolero Bar 
Maxima’s Nightclub 
Galo Bar and Nightclub 
Eontcria Mightclub 
Tagide nightclub 
Nina Nightclub

Inspector SILVA interviewed approximately 60 indivi­
duals, including doormen, managers, bartenders, bar girls 
and ‘prostitutes. He displayed the subject’s photograph in all 
instances to determine if the subject was known and, if so, 
the extent of the contacts. Inspector SILVA advised that 
subject had visited the Texas Bar on two occasions alone and 
had purchased beer on each occasion. Ho had not refined for 
more than an hour. The sane was true st the Niagara Bar. 
There were various individuals in the other bars contacted 
who vaguely thought they recognised his photograph but could 
furnish no specific information.

At the Bolero Bar, the proprietor indicated that the 
subject had come there on two occasions at approximately 
midnight and had remained there until 2s00 or 3 s00 AM drinking 
beer. He was alone and quiet and attracted no special attention.

At Maxime’s Nightclub. GLORIA SAUSA RIBEIRO, a 
prostitute, advised that she had met the subject when he bad 
visited there one night. She spent several hours with him in 
the nightclub and then went out and spent the night with him. 
She advised that she does not speak English and he did not 
speak Portuguese and, therefore, they spoke “only the inter­
national language of love.*1 She declined to say where she 
had spent the night with him, but did advise that he insisted 
on presenting her with gifts rather titan paying her in cash 
since this made the transaction loss commercial. He, there­
fore, presented her with a dress and stockings in payment 
for her services. She has not seen nor heard from the subject

- 5 -
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again* She could not recall specifically the date shen she 
fact hie and could furnish no further pertinent information. 
She reiterated that the conversation w very limited.

At the Galo Bar, MARIA JOSE GUTERRES recognised 
the subject’s photograph and stated that he had visited this 
bar on two occasions and had bought her drinks on each occasion 
She likewise speaks practically no English and, therefore, 
the conversation was very limited. On each occasion, he 
spent one or two hours drinking beer and departed alone. Mo 
further pertinent information was available froM this source.

At the Fontoria Mightclub, the subject was vaguely 
known by various employees. One Spanish girl, not further 
identified, stated that the subject bad purchased her beer 
during a visit when he stayed there for one or two hours. Ko 
further specific,information was available from this source.

It was noted that at the time of the subject’s arrest 
in London, England, he had in his possession a timetable of 
South African Airways on which Salisbury, Rhodesia, was 
checked.

Sr, PASSO advised on June 11, 1968, that the South 
African Airways office in Lisbon had been contacted. One 
employee, not further Identified, vaguely recognised the 
photograph of the subject as a person who my have made inquiry 
but be was not certain ns to this. He stated that numerous 
persons enter the South African Airways office and that no 
particular note is made of the transaction unless something 
unusual occurs. He my have inquired for a timetable, but 
the employee does not specifically recall this. There Is no 
record of any travel having been purchased by SHETH at this 
office.

Sr. PASSO also advised that inquiry had been 
conducted at the Rhodesian Mission in Lisbon. Employees 
there failed to recognise the subject’s photograph and there 
was no record of any inquiry having been made by bin.

Since the British press indicated that an inquiry 
had been received at the Siafra office in Lisbon from an 
individual who requested information as to going to Biafra 
as a white mercenary, Sr. PASSO was requested to sake inquiry
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at the Biafra office.

Sis PASSO advised that the Biafra office, which 
Xs located at 16 Avenida Torre da Seles, Lisbon, does not 
ordinarily receive inquiries front prospective white mercenaries. 
He stated that the purpose of this establishment is probably 
to purchase eras throughout Europe and to handle their 
transit through Lisbon en route to Biafra, He stated that 
inquiry there had failed to reflect that the subject had made 
any inquiries there.

it was also noted that the British press had indicated 
that the subject had made seme inquiries in tendon of a 
British reporter regarding the possibility of going to Angola, 
a Portuguese possession in Africa, as a white mercenary.

Inquiry was made of Sr* PASSO regarding this 
possibility. He advised that there are ho white mercenaries 
fighting In Angola. He also advised that no foreigner is 
allowed to enter Angola without the specific permission of 
the Portuguese authorities.

Since information was received indicating that the 
subject had converted South African money into British money 
In London, inquiry was conducted In Lisbon to determine if 
he had purchased South African currency at the Lisbon Airport.

Mr. CARLOS CAMSIRO, Manager, Banco Lisboa Acores, 
Lisbon Airport, failed to recognise a photograph of the 
subject. He also displayed the photograph to several 
employees of the bank, who likewise failed to recognize the 
photograph* They explained that they handle numerous exchange 
transactions and they do not necessarily note an individual^ 
appearance.

In all of the above inquiries particular attention 
was given to attempting to determine if the subject was alone 
or was accompanied by other individuals. It was ascertained 
that he was alone in all instances, except those described 
above.

- 7* „
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■ The following materiel has been reproduced 
Tor excising and review at FBIHQ by representatives of 
the House Select CoEzittee 02 Assassinations:

* File Ko. /^UaJuC^ &&nMafl Zce/j&^

Section

Serials Through^

(except following serials not in 
file on this date:

> * Enclosure Behind File or Bulky Enclosure:

’ BETAIN THIS FORM AS.TOP SERIAL
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT pF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Atlanta, Georgia 
August 3, 1976

ASSASSINATION OF DOCTOR MARTIN 
LUTHER KING,~JR.

' On August 3, 1976, Special Agent 0. Richard 
Hamilton was interviewed in the Atlanta, Georgia, Office 
of the Federal Bureau of Investigation (FBI) by four 
attorneys from the U.S. Department of Justice. SA 
Hamilton was interviewed regarding the above-captioned 

• matter inasmuch as the case had been assigned to him at 
one time. 1 ’ '

. The attorneys asked Hamilton at what point in the 
investigation the case was assigned to him. Hamilton 
advised he did not recall the date the case was assigned 
to him; however, it was after James Earl Ray had been 
identified and apprehended. They -inquired of Hamilton as 
to how he could insure that all appropriate leads were 
covered and investigated regarding the assassination of 
King. Hamilton explained to the attorneys that this 
investigation was handled as a "Special" in Atlanta, that 
separate indices were maintained containing the names of 
all pertinent individuals and organizations which came to 
the attention of the Atlanta Office in connection with 
that investigation. He explained the use of lead cards 
which were maintained in duplicate, that a master lead card 
was retained with a copy attached to a particular serial 
containing a specific lead and this was assigned to a 
Special Agent to cover the lead set out in the serial. 
He advised the coverage of that lead by the agent to whom 
it was assigned was reflected through a written memorandum 
or other appropriate communication with reference made 
therein to the serial containing the lead. Hamilton , 
advised the agent covering the lead then indicated the

This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency. - . _
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lead had been covered on his copy of the lead card. 
Hamilton explained that various agents were responsible 
for conducting neighborhood investigations, contacting 
or maintaining liaison with local police, and to con­
ducting other pertinent phases of the investigation. 
He explained the captioned case was the priority inves­
tigation in the Atlanta Office at that time and that 
almost every agent Was assigned to working on some phase 
of the investigation.

The attorneys inquired as to how the FBI developed
information that Ray, then known as Eric Starvo Galt, was 
residing in a rooming house on 14th Street. Hamilton noted 
that this investigation occurred more than eight years ago, 
that he has not since reviewed the file and although he was 
not exactly sure, according to his best recollection the 
investigation reflected an individual in the apartment area 
where Ray parked a Mustang automobile saw Ray park it and 
get in a taxicab. According to Hamilton’s best recollection 
the ensuing investigation by the FBI through taxicab com­
panies reflected Ray was taken to the 14th Street address. 
Hamilton assured them this may not be the way it occurred 
but these were the facts as he recalled them. One of the 
attorneys indicated that information is not reflected in 
the file.

The attorneys asked Hamilton what the FBI did
with the Mustang which was used by Ray. Hamilton advised 
them the FBI in Atlanta turned the Mustang over to Memphis, 
Tennessee, Police officers, who returned it to Memphis. 
The attorneys asked whether the Memphis Police drove it 
back or took it in a van, to which Hamilton replied they 
drove it to Memphis. The attorneys raised a question that 
since if was not used in the trial of Ray, why the car Was 
turned over to the Memphis Police. Hamilton replied that 
Ray was tried by the State of Tennessee, and that they 
requested the Mustang be released to them in the event it 
should be used as evidence, and this was done.

The attorneys asked Hamilton if it -ever became a
problem in his mind or a question to the FBI as to how Ray 
lived from day to day since he was an escaped prisoner..

2 -
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Hamilton advised he did not know how Ray lived or his source 
of income; however, pointed out that Ray has an extensive 
arrest and conviction record for robbery, burglary, and 
other crimes and that many fugitives finance their living 
through armed robberies : and burglaries. One of the 
attorneys asked if Ray committed numerous robberies, 
would he not get caught, and then the attorney asked what 
the solution rate usually is regarding the offense of 
robbery. Hamilton advised him he understands the Atlanta 
Police Department has about a 50 percent solution rate on 
robberies and a lesser percent on burglaries and that this 
was probably about in line with the solution rate for 
these crimes in most cities. Hamilton also pointed out 
that Ray had resided in various other areas of the country 
while in his escaped status and that he was not personally 
aware of investigation conducted by other field offices 
regarding Ray’s source of income.

In response to Hamilton* s inquiry "of them as to 
what they felt would be Ray’s source of income, they 
replied that it was possible that Ray had been paid by 
someone to kill King in which case there would be a con­
spiracy, which would present a problem for the FBI. Hamilton 
advised them that Investigation by the FBI in Atlanta was 
always alert for evidence of a conspiracy, that no such 
evidence was developed during the investigation in Atlanta, 
and that if such evidence had been developed, it would have 
been thoroughly investigated.

The interview was concluded at that point. The 
interview lasted from approximately 12:00 noon to approxi­
mately 12:20 PM on August 3, 1976.
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CODE TELETYPE

TO: SACS CHICAGO
SPRINGFIELD 
ST. LOUIS

FROM: DIRECTOR, FBI (100-10^670) 

MARTIN LUTHER KING, JR.

REBUTEL JULY 29, 1976, WHICH

NITEL

AUGUST

1
1
1
1

- Mr. 
- Mr. 
- Mr. 
- Mr.

Mr. R.J.Jallagher 
(AttinXjy S. Peelman

T.W.

J.T.

10, 1976

Leavitt 
Ingram 
Deegan 
Aldhizer

ADVISED OF TRAVEL BY OFFICE

OF PROFESSIONAL RESPONSIBILITY (OPR), DEPARTMENT OF JUSTICE, 

TASK FORCE PERSONNEL TO YOUR OFFICES .DURING THE WEEK OF 

AUGUST 16-20, 1976.

GN AUGUST 9, 1976, FRED FOLSOM, TASK FORCE LEADER ADVISED 

THAT HE, JAMES WALKER, JAMES KIECKHEFER AND WILLI Afi WHITE WILL 

ARRIVE AT THE CHICAGO OFFICE ON THE MORNING OF AUGUST 16, 1976. 

THEY TENTATIVELY PLAN TO REVIEW CHICAGO FILES CONCERNING 

ASSASSINATION OF KING (MURKIN) AND KING SECURITY FILES.. 

BALANCE OF KING RELATED FILES WILL BE CONDUCTED DURING ANOTHER 

TRIP TO CHICAGO AT A LATER DATE. ’

TASK FORCE MEMBER JOSEPH GROSS WILL ARRIVE AT THE 

SPRINGFIELD OFFICE ON THE HORNING OF AUGUST 16, 1976, TO REVIEW 

ALL KING RELATED FILES. UPON COMPLETION, HE WILL TRAVEL TO 

ST. LOUIS TO CONDUCT SIMILAR REVIEW.

JTA:cjb
’ (8) . ' SEE NOTE PAGE THREE
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PAGE TWO

ALL MEMBERS OF THE TASK FORCE PLAN TO RETURN TO WASHINGTON, 

D.C., BY AUGUST 20, 1976.

YOU ARE REMINDED THAT ALL PERSONNEL ON THE TASK FORCE ARE 

AUTHORIZED TOTAL ACCESS TO PERTINENT FILES AND SUBFILES AT 

FBIHQ AND IN THE FIELD REGARDING INVESTIGATION OF KING, HIS 

FAMILY MEMBERS AND ASSOCIATES. THIS WILL INCLUDE COVER PAGES OF 

COMMUNICATIONS CONTAINING IDENTITIES OF SOME FBI SOURCES AND 

INFORMANTS WHO WERE NOT AFFORDED SYMBOL NUMBERS AT THAT TIME 

AND INDIVIDUALS WHO EXPRESSED OR IMPLIED CONFIDENTIALITY. 

INFORMANT FILES ARE NOT TO BE MADE, AVAILABLE WITHOUT PRIOR 

FBIHQ AUTHORITY.

FOR INFORMATION OF CHICAGO AND SPRINGFIELD, BECAUSE OF 

SENSITIVITY INVOLVING OUR INVESTIGATION OF STANLEY DAVID LEVISON, 

IT HAS BEEN RECOMMENDED TO THE DEPARTMENT THAT HIS FILE BE 

RESTRICTED TO REVIEW BY FOLSOM ONLY. SINCE THE DEPARTMENT HAS 

NOT RENDERED A DECISION ON THIS RECOMMENDATION, YOU ARE TO DENY 

TASK FORCE PERSONNEL ACCESS TO LEVISON’S FILE.

RECIPIENTS ASSIGN COORDINATOR TO HANDLE LIAISON WITH TASK ' 

FORCE PERSONNEL AND PROVIDE OFFICE SPACE IN WHICH TO CONDUCT 

REVIEW. CONFIRM THEIR ARRIVAL AND'DEPARTURE BY TELETYPE AND 

KEEP FBIHQ ADVISED OF SIGNIFICANT DEVELOPMENTS.
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PAGE THREE

Note:

The Attorney General has ordered a review of our King 
investigations. It is to be conducted by a Task Force of OPR 
and is a continuation of a previous review by the Civil Rights 
Division of the Department.

Recipients have been telephonically furnished contents of 
teletype. Task Force personnel have been advised addresses of 
offices ahd appropriate FBI personnel to contact. Recipients 
have been instructed to refer any questions concerning the 
review to Deputy Assistant Director J. 0. Ingram, who is 
coordinating the review for the Intelligence Division or 
SA J. T. Aldhizer.

Folsom denied our request to restrict review of Levison 
file to himself only. By letter dated 7/29/76, we recommended 
to Assistant Attorney General Pottinger, Civil Kights Division 
that access to levison’s file be restricted and that the 
Attorney General support our position in writing.

Referenced teletype alerted recipients of travel. This 
teletype was necessary to advise of specific travel dates 
involved.
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CODE . ' TELETYPE

IO: ALL SACS

FROM: DIRECTOR, FBI (100-106670)

MARTIN LUTHER KING, JR. 
BUDED AUGUST 9, 1976 

*

. . REBUTEL TO-ALL SACS JULY 28, 

FURTHER DISCUSSIONS WITH THE

1 - Mr
1 - Mr
-1 - Mr 

1976.

DEPARTMENT OF

NITEL

1 - Mr. R. W. Hei
- Mr. J. B 
Each As

JULY 30, 1976

G. Deegan
T. Aldhizer

nt Director 
ngram0.

JUSTICE TASK

FORCE HAS RESULTED IN THE FOLLOWING CHANGE REGARDING. 

REPRODUCTION OF FIELD OFFICE SERIALS IN THE MURKIN INVESTI­

GATION, AS OUTLINED IN REFERENCED TELETYPE. '

IT WILL BE NECESSARY ONLY TO XEROX THE FIRST PAGE OF ANY 

DOCUMENT IN YOUR MURKIN FILE IF A COPY OF THAT DOCUMENT HAS 

BEEN SUBMITTED TO FBIHQ. THIS WILL. INCLUDE BOTH DOCUMENTS . 

ORIGINATING IN YOUR OFFICE- AND THOSE RECEIVED FROM OTHER FIELD 

DIVISIONS. ANY DOCUMENTS IN YOUR MURKIN FILE, COPIES OF 

WHICH HAVE NOT BEEN SUBMITTED TO FBIHQ MUST BE REPRODUCED IN 

THEIR ENTIRETY AND FORWARDED TO FBIHQ. . „

IT IS NOTED THAT THIS FIRST. PAGE SHOULD CONTAIN THE FIELD 

1 - 44-33861 

JTA:kle
(21) SEE NOTE PAGE TWO
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